



مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي CENTRAL BANK OF THE U.A.E.

Notice No. : CBUAE/MMD/2024/1478

إشعار رقم : CBUAE/MMD/2024/1478

Date : 14 March 2024

التاريخ : 14 مارس 2024

Class. : Public

التصنيف : عام

To: : All banks operating in the UAE

إلى : كافة البنوك العاملة في الدولة

Subject: : Cash Reserve Requirements

الموضوع : متطلبات الاحتياطي النقدي الإلزامي

After greetings,

تحية طيبة وبعد،

We refer to Circular No.1759/2020 dated 6 April 2020 and Notice No. 774/2023 dated 14 February 2023, regarding the above subject.

بالإشارة إلى التعميم رقم 2020/1759 المؤرخ 6 إبريل 2020 والإشعار رقم 2023/774 المؤرخ 14 فبراير 2023، بخصوص الموضوع أعلاه.

Please be advised that the Central Bank of the UAE (CBUAE), as part of its phased exit strategy from the Targeted Economic Support Scheme (TESS), has decided to cancel the applied reduction of the cash reserve requirements.

وكجزء من استراتيجيته لإنهاء خطة الدعم الاقتصادي الشاملة الموجهة بشكل تدريجي، قرر المصرف المركزي إلغاء نسبة التخفيض المطبقة على متطلبات الاحتياطي النقدي الإلزامي.

Therefore, the **ratios applicable to demand and time deposits shall now be 14% and 1%, respectively, effective from 5 June 2024.** Accordingly, the first computation period for the above cash reserve requirement ratios will be from 8 to 21 May 2024, and the corresponding Reserve Maintenance period will be from 5 to 18 June 2024.

وبالتالي، ستكون النسب المطبقة على الودائع تحت الطلب والودائع لأجل الآن 14% و1%، على التوالي، اعتباراً من 5 يونيو 2024. وعليه، ستكون الفترة الأولى لاحتساب نسب الاحتياطي النقدي الإلزامي أعلاه من 8 إلى 21 مايو 2024، وستكون فترة الاحتفاظ بالاحتياطي النقدي الإلزامي المقابلة لها من 5 إلى 18 يونيو 2024.



مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي
CENTRAL BANK OF THE U.A.E.

The implementation of this change restores the pre-crisis cash reserve requirements and effectively concludes the pandemic-related support provided to the UAE banking sector as part of the TESS program.

سيعيد تطبيق هذا التغيير متطلبات الاحتياطي النقدي الإلزامي إلى ما قبل الأزمة، وسيينهي بفعالية الدعم الخاص بفترة الجائحة المقدم إلى القطاع المصرفي في دولة الإمارات، كجزء من خطة الدعم الاقتصادي الشاملة الموجهة.

Any queries in this regard may be addressed to the Monetary Policy Department of the CBUAE by emailing to:

يمكن توجيه أية استفسارات في هذا الشأن إلى دائرة السياسة النقدية بالمصرف المركزي من خلال البريد الإلكتروني:

Monetary.Policy@cbuae.gov.ae

Yours faithfully,

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

خالد محمد بالعمى
المحافظ

Khaled Mohamed Balama
Governor